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NĚMECKO / BOTSWANA: To, že si pouštíte do země každého, je absurdní! Prezident
africké Botswany poslal vzkaz vládě do Berlína. Zdůraznil, že žádný žadatel o německý azyl
z Botswany není legálním uprchlíkem a měl by být vrácen. Už proto, že odliv tolika mladých
mužů Botswaně škodí a německou společnost narušuje. Němci původně doufali např. v to,
že uprchlíci pomohou zaplnit uvolněná pracovní místa, ale to se nepodařilo zdaleka tak
dobře.

Mokgweetsi Masisi, prezident Botswany, v rozhovoru pro nejčtenější německý deník Bild ostře
kritizoval migrační politiku německé koalice sociálních demokratů, liberálů z FDP a Zelených.
Německou migrační politiku popsal jako „nesmyslně otevřenou“. Prezident africké země má za to, že
do Německa byly vtaženy vysoké počty Afričanů z idealistických důvodů.

„Některé z těchto idealistických pozic nás znepokojují. Vpustit všechny dovnitř je absurdní! Vede to
k rasistickým, xenofobním tendencím, když je do země touto politikou nalákáno tolik lidí,“ varoval
prezident.

Podle Masisiho je však třeba od idealismu přejít k pragmatismu.

„Bující“ migrace mladých, převážně mužských Afričanů do Německa lidem v Africe podle prezidenta
Botswany nijak nepomáhá. „Není dobré ztratit tolik schopných mladých lidí. Není to dobré pro
nikoho,“ zdůraznil.

Němci původně doufali např. v to, že uprchlíci pomohou zaplnit uvolněná pracovní místa, ale to se
nepodařilo zdaleka tak dobře, jak se asi předpokládalo. Ekonomický expert listu Frankfurter
Allgemeine Zeitung Dietrich Creutzburg upozorňuje, že počet příjemců sociálních dávek, kteří přišli
do země jako žadatelé o azyl, je stále dost vysoký.

„Otázka, jak velkému množství lidí s původně omezenou znalostí němčiny a bez u nás uznávané
odborné kvalifikace co nejrychleji a nejefektivněji zajistit obživu vlastní prací, byla příliš dlouho
odsouvána do pozadí,“ upozornil v komentáři sepsaném pro server listu.

Podle Dietricha Creutzburga je třeba vyřešit jednu zásadní věc. Ekonomický expert listu má za to, že
dokud bude panovat nejistota ohledně dalšího vývoje německé ekonomiky, firmy jen těžko budou
přijímat nové pracovníky, ať už to vláda v Berlíně podpoří jakkoliv.

„Pokud firmy nabízejí méně pracovních míst kvůli nejistotě ohledně své ekonomické budoucnosti
nebo protože jsou paralyzovány byrokracií, žádný program financování z laboratoře sociální politiky
nepomůže. Jediné, co pomůže, je posun k nabídkově orientované hospodářské politice,“ uzavřel.
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